
Open brief aan de gemeenteraad van Woerden. 
 
Inwoners bij het afval gezet. 
 
Beledigd en teleurgesteld. Zelfs wat gegriefd. Dat is mijn gevoel als inwoner van Kamerik, gemeente 
Woerden. Beledigd door de manier waarop de gemeente over mij als inwoner denkt. En dat blijkt uit 
het plan dat de gemeente voor mij en de inwoners in alle laagbouwwijken bedacht heeft. Met name uit 
de argumentatie bij dat plan blijkt hoe de gemeente over ons als inwoners denkt. 
 
Waar gaat het om?  
De afvalscheiding moet beter. Dat doen we als inwoners nog niet goed genoeg. En dit kost geld en 
daardoor gaan ook grondstoffen verloren. Dit schrijft de gemeente en dat is ook zo. 
Hier is nu een plan voor bedacht. Een plan dat een paar miljoen euro gaat kosten, maar dat gaan we 
terugverdienen omdat de inwoners straks beter afval gaan scheiden. 
Het restafval gaat niet meer in de bruine kliko. Deze inzameling wordt gestopt in alle laagbouwwijken 
en dorpen. Hier worden ondergrondse containers geplaatst. Daar moet je het restafval voortaan zelf 
naar toebrengen. Er komen niet teveel ondergrondse containers natuurlijk, want anders wordt het plan 
nog duurder. 
De gemeente schrijft dat we een extra prikkel moeten krijgen om beter afval te scheiden. Deze prikkel 
is dan: inwoner, jij moet voortaan een eind lopen met je vuilniszak. Wanneer je een eind moet lopen, 
dan zul je het afval thuis wel beter scheiden. Daarom komen de ondergrondse containers niet dichtbij 
de woning zoals bij de hoogbouw. En ook niet op een maximale afstand van 150 meter zoals in de 
buurgemeente Bodegraven/Reeuwijk. Ze komen op een afstand van de woning met een gemiddelde 
afstand van 250 meter en een maximum van 500 meter. 
 
Zo voel ik mij beledigd. Ik dacht dat we het scheiden van het afval best netjes doen met elkaar. En als 
dit dan toch nog niet goed genoeg is, moet ik dan te horen krijgen, dat ik dan zelf maar een eind moet 
lopen met mijn afval en dat ik het scheiden dan wel beter doe? Denkt de gemeente zo over zijn 
inwoners? 
En net zo erg: de ondergrondse container voor restafval moet vooral niet te dicht bij staan, is de 
redenering, omdat we er dan te gemakkelijk ook ander afval ingooien.  
Wonen wij in een gemeente die alleen maar gemakzuchtige en onverantwoordelijke  inwoners heeft? 
Nee, roep ik, nee. Gemeente, je hebt het mis. In Kamerik hoor en zie ik het tegendeel. In de 
Muntendreven vermoedelijk ook. 
 
Ik begrijp ook niet hoe de gemeente deze argumenten kan gebruiken.  Deze kloppen helemaal niet 
met de uitkomsten van het onderzoek dat de gemeente zelf in oktober 2011 heeft uitgevoerd. De 
inwoners werd toen gevraagd naar hun opvattingen over afvalscheiding en het afvalbeleid van de 
gemeente. “Met de uitkomsten van het onderzoek kan de gemeente verbeteringen treffen”, stond  bij 
de uitnodiging om aan dit onderzoek mee te doen. Een extern onderzoeksbureau bracht rapport uit 
aan de gemeente. De vier hoofdconclusies zijn:   
a. Inwoners van Woerden zijn actieve afvalscheiders;  
b. Inwoners van Woerden zijn tevreden afvalscheiders;  
c. Informatievoorziening oké. Graag meer: wat gebeurt er met gescheiden afval? 
d. Inwoners lijken niet bereid te zijn meer te betalen voor afvalscheiding 
Een andere conclusie noem ik straks nog even. 
 
Wanneer je naar de eerste hoofdconclusie kijkt, hoe kun je dan een jaar later zo negatief over je 
inwoners denken?  Terwijl uit de tweede conclusie blijkt, dat de inwoners zo tevreden zijn over de 
afvalinzameling door de gemeente. 
Dan ga je toch geen plan bedenken in de sfeer van “we zullen ze wel dwingen” en het serviceniveau 
verlagen. Wat je wel doet, is de inwoners, die al actieve afvalscheiders zijn, informeren over het 
probleem en over de onnodige kosten die nu gemaakt worden. Dan kom je met de cijfers die laten 
zien hoeveel kg papier, gft en plastic er nog in de bruine kliko zit. En daar schrik je dan van. Zeker als 
je er bij voorrekent hoeveel dit onnodig extra kost in de afvalstoffenheffing. Je wijst erop dat die vele 
kleintjes echt een hele grote maken.  
En ook: de gemeente moet laten weten, wat er helemaal niet in de bruine kliko gegooid mag worden. 
Er is een heel rijtje van ‘verboden afvalsoorten’. Dit rijtje noemde ik in de openbare vergadering van 
het Dorpsplatform Kamerik en vroeg daarna wie hiervan op de hoogte was. Meer dan negentig 



procent van de aanwezigen wist dit niet. (Zelf realiseerde ik me dit rijtje pas weer toen ik alle 
afvalstukken doornam. En ja, ik was zelf ook in overtreding geweest.)  
 
Met de bovenstaande kennis kunnen en zullen de Woerdenaren, de actieve afvalscheiders, er best 
een tandje bij willen zetten. Dan wordt je als inwoner positief benaderd en dat stimuleert een betere 
afvalscheiding.  
Daarnaast kan controle en handhaving soms nodig zijn. Die moet de gemeente dan ook doen. In 
Almere gebeurt dit systematisch en leidt dit al tot een verlaging van € 20,-- van de afvalstoffenheffing. 
Maar nee, de gemeente besloot tot een miljoeneninvestering en een vermindering van het 
serviceniveau. Teleurstellend. 
En het is ook teleurstellend dat de gemeente geen ruimte wil geven voor een andere invulling van de 
pilot in Kamerik, waardoor zonder die extra investeringen en verlagen van het serviceniveau tot een 
betere afvalscheiding gekomen kan worden.  
 
Moet ik nog wat teleurstellende zaken noemen?  
Wanneer inwoners bedenkingen naar voren brengen tegen het plan, omdat de ouderen nu toch wel 
ver moeten lopen met hun zak afval, krijgen ze als antwoord dat de ouderen de bruine kliko toch ook 
aan de weg kunnen zetten en je op een rollator ook kleine zakjes kunt vervoeren. 
Wanneer het Dorpsplatform Kamerik aan de gemeente laat weten dat er opeens een plan komt 
zonder dat het probleem eerder naar voren is gebracht, staat in het antwoord dat dit toch niet 
geholpen zou hebben. De gemeente heeft de afgelopen twee jaar meegedaan aan een regionale 
afvalcampagne en dat heeft niet tot verbetering geleid. En als het Dorpsplatform vraagt om een 
andere oplossing dan is het antwoord: de raad heeft gekozen voor omgekeerd inzamelen omdat in dit 
systeem de wijzigingen voor de burger minimaal zijn. 
 
In het raadsvoorstel bij het Afvalbeheerplan staat, dat de inwoners en de raad bij de evaluatie en de 
voorbereiding van dit plan betrokken zijn geweest. Ja, de raad duidelijk wel en die had vooral oog voor 
de milieuwinst. 
De inwoners zijn er alleen bij betrokken geweest door middel van dat genoemde onderzoek. 
Dan nu die andere conclusie uit dat onderzoek: “Inwoners die restafval via de bruine minicontainers 
aanbieden zijn significant meer tevreden over de afvalinzameling in Woerden dan inwoners die 
restafval via overige inzamelpunten aanbieden.” 
En wat besluit de gemeente? Zonder nadere informatie of overleg met de inwoners die elke dag met 
afval te maken hebben?  Voor het restafval gaan de bruine kliko’s eruit en we doen alles via overige 
inzamelpunten, de ondergrondse containers.  Tegengesteld aan de genoemde conclusie. 
 
Ja, alles bij elkaar lijkt het dat de inwoners bij het afval zijn gezet…   
Zou de gemeenteraad ons nog bij het afval vandaan kunnen halen? 
 
Kamerik, 10 september 2013 
Jan Stol 
jan.stol@planet.nl 
 
 
Nawoord van de schrijver. 
Alles is en blijft mensenwerk. Voor de mensen die met al die plannen bezig zijn, is de wijze waarop ik 
schrijf vast niet aardig. Daar kan ik dan even niets aan doen. Meestal denk ik heel positief over de 
gemeente, maar nu even niet. Het geschrevene geeft de werkelijkheid weer. (En daarbij is veel ook 
niet genoemd, zoals de goede elementen in het Afvalbeheerplan.) 
Nadat ik in november vorig jaar opeens in de Woerdense Courant las over het nieuwe 
Afvalbeheerplan, ben ik de hele voorgeschiedenis met alle stukken nagegaan. Ook al omdat het 
onderwerp inhoudelijk me boeit. En ik heb er al heel wat over gecommuniceerd met de gemeente en 
met veel Kamerikers. Wie meer wil weten of reageren: het mailadres staat er bij.  
Er is vast nog veel te winnen op afvalgebied, maar het kan ook op een andere manier! 
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